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Møtebok for Ålesund kyrkjelege fellesråd 
 
Møtedato: 09.02.2022 
Møtetid: kl. 16:30 
Møtested: Volsdalen menighetshus  
 
 
Tilstede:  
Knut  Anders Oskarson, Jens Aksnes, Haldor Lillebø, Per Anders Reitan, Olav Wangensteen, 
Rigmor Andersen Eide, Oddvar Leif Bjørge, Arnstein Sæthre, Sigmund Stene, Karin Lervik, Edvard 
Orvik, Kari Grindvik ( vara for Tore Johan Øvstebø) 
 
Meldt forfall: 
Svein Runde, Tore Johan Øvstebø. 
 
Frå administrasjon: Andrea Hunger, Geir Aure frem til sak 02/22 

 
Saker 
 
Sak 001/22 Protokoll og meldingar 090222 
 
Forslag til vedtak: 
Møtebok etter fellesrådsmøte 08.12.21 godkjennast og punkt to til fem tas til vitande. 

 
 
Møtebehandling: 
Punkt 1. Møtebok etter fellesrådsmøte 08.12.21. Wangensteen ba om at årstall i sak 35/21 Drift- 

og investeringsbudsjett 2022 vert retta. I forslag til vedtak og vedtaket må årstallet 2021 endrast til 

2022. 

 

Punkt 5. Henvendelser frå Olav Wangensteen 

1.Fellesrådsleder informerte om at han hadde vært i kontakt med presten, og bedt han om å følgje 

tenesteveien om han ynskjer å få behandla saker i fellesrådet. 

2.Fellesrådsleder henviste til sak 03/22 hvor spørsmålet vil bli behandlet. 

3.Spørsmål vedr. vedlikehald og offentlege løyvingar, svar frå avdelingsleiar for bygg og anlegg, 

Geir Aure: 

Når det gjeld offentlege løyvingar til kyrkjebygg er dette eit stort tema det ikkje er lett å svare kort 
på. Eg går ut i frå at det er oppslaget om «Milliardar til vedlikehald av kyrkjer» Wangensteen her 
siktar til. 
Dette er relatert til oppløysinga av Opplysningsvesenets fond (OVF) Her er det snakk om i 
størrelse 10 -12 milliardar kroner. Kva dette vil ende på veit ingen foreløpig. Eg er uroa over dei 
føringane som no allereide blir sett fram. Statsråden seier at dette ikkje skal bli ei sovepute for 
kommunane, som framleis skal ha finansieringsansvaret for kyrkjebygga framover. Det vi ser er at 
kommunane no set prosjekt på vent for å sjå kva kyrkja ev. skal få av statlege midlar før dei sjølve 
bevilgar noko. 
Dette er ein vond sirkel. Spesielt i høve til dei nyare kyrkjebygga som oftast fell utanfor dei 
øyremerkte ordningane som kjem frå staten. 
Når det gjeld det som årleg har vore bevilga frå staten har dette vore heller lite. 
Det kom i seinare år ein pott på 59 millionar og ein ny på 20 millionar. Småpengar når ei veit at 
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vedlikehaldsetterslepet på norske kyrkjebygg utgjer fleire milliardar kroner. Det har også vore 
øyremerkt til middelalder kyrkjer, som skal prioriterast fram mot jubileet i 2030. Dette treff ikkje i  
høve det store utfordringsbilde med nyare kyrkjer frå etter 1850. 
Stortinget har bedt regjeringa utarbeide ein plan for utbedring av verneverdige kyrkjebygg. I løpet 
av 2022 skal Riksantikvaren og Den norske kirke finne ut korleis dette skal skje. Det skal 
utarbeidast framlegg til kriterier for kva kyrkjebygg som skal prioriterast, og vidare vurdere om 
interiøret også skal vere ein del av satsinga. 
Slik det no ser ut vil Byggledernettverket for kyrkjebyggforvaltning, der eg sit i styringsgruppa, verte 
brukt av KA til å gje innspel på dette arbeidet.  
Wangensteen har eit engasjement for kapellet bak fjellet. Det er ikkje grunn til å tru at det som no 
ev. kjem av midlar vil gå til slike bygg. Vedlikehaldsetterlepet er så stort på soknekyrkjer, det vere 
seg freda og listeførte kyrkjer, at det er grunn til å tru at dette blir prioritert. 
 
 
Vedtak: 
Møtebok etter fellesrådsmøte 08.12.21 godkjennast og punkt to til fem tas til vitande. 

Ved votering blei forslaget vedtatt 12 mot ei røyst. 

 
 
Sak 002/22 Årsmelding 2021 
 
Forslag til vedtak: 
Forslag frå kyrkjeverje til årsmeldinga for Ålesund kyrkjelege fellesråd 2021 godkjennast. 

 
 
Møtebehandling: 
Kari Grindvik forslo at ein tek med prosjektoversikt over alle tilskot som har kommet frå kommunen 

og en stausrapport over hvor langt ein har kommet. 

Edvard Orvik kommenterte statistikken for 2021. Hamnsund er registrert med 10 konserter, men 0 

oppmøte, er dette ein skivefeil? 

 
 
Vedtak: 
Forslag frå kyrkjeverje til årsmeldinga for Ålesund kyrkjelege fellesråd 2021 godkjennast. 

Ved votering blei forslaget vedtatt samrøysta. 

 
 
Sak 003/22 Vurdering om anke av Trøndelag tingretts dom 
 
Forslag til vedtak: 
Forslag1: 
Trøndelag tingretts dom av 13. desember 2021 i sak 21-084291TVI-TTRO/TTRD ankes inn for 
lagmannsretten.  
Forslag 2:  
Trøndelag tingretts dom av 13. desember 2021 i sak 21-084291TVI-TTRO/TTRD ankes ikkje inn 
for lagmannsretten.  
 
 
Møtebehandling: 
Oskarson forslo at saka vert handsama for lukka dører jf. § 3 føresegner.  

Ved votering blei forslaget vedtatt samrøysta. 
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Vedtak: 
Forslag 2:  
Trøndelag tingretts dom av 13. desember 2021 i sak 21-084291TVI-TTRO/TTRD ankes ikkje inn 
for lagmannsretten.  
Ved votering blei forslaget vedtatt samrøysta. 
 
 
 
 
For Ålesund kyrkjelege fellesråd 
 
Andrea Hunger 
Kyrkjeverje 


